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Region Wschodni industriAll Europa
z ukraińskimi związkowcami

W  Łańcucie, 11 kwietnia od
było się spotkanie z trzynastoma
ukraińskimi afiliantami.
Zorganizowane zostało przez

IndustriALL Global Union i  in
dustriAll Europe, przy udziale
polskich związków zawodo
wych działających w  przemyśle
metalowym. Miało ono na celu
zaplanowanie przyszłych dzia
łań i  aktywności w  sferze
wzmocnienia jedności, solidar
ności i  zaangażowania na rzecz
Ukrainy.
Z  ramienia Sekretariatu Meta

lowców NSZZ „Solidarność”
w  spotkaniu udział wziął m.in.:
przewodniczący Zarządu Regio
nu Rzeszowskiego Roman Ja
kim, który pełni funkcję członka
Prezydium Rady SM.
Uczestnicy dyskutowali o  ła

maniu praw człowieka i  praw
pracowniczych na terenach
Ukrainy okupowanych przez
Federację Rosyjską. Uczestni

czący w  nim przedstawiciele
Misji Obserwacyjnej Praw Czło
wieka na Ukrainie podzielili się
informacjami jak najlepiej zgła
szać przypadki łamania praw
związkowych.
Przedstawiciele ukraińskich

związków zawodowych przed
stawili sytuację w  newralgicz
nych branżach, najbardziej do
tkniętych skutkami działań wo
jennych.
Uczestnicy zobowiązali się do

dalszego informowania agencji
międzynarodowych o  wszyst
kich faktach, aby bronić swoich
członków. IndustriALL Global
Union i industriAll Europe będą
współpracować z  MOP w  celu
zorganizowania wspólnego wy
darzenia w  Kijowie w  najbliż
szych miesiącach, aby kontynu
ować uzgodniony plan.

źródło: sekretariatmetalowcow.pl

O problemach branży chemicznej
1314 kwietnia 2023 r. w Wa

plewie odbyło się posiedzenie
Rady Krajowego Sekretariatu
Przemysłu Chemicznego NSZZ
„Solidarność”. Udział w  nim
wziął  m.in. Marek Hojło, prze
wodniczący Organizacji Mię
dzyzakładowej NSZZ „Solidar
ność” Zakładów Chemicznych
OrganikaSarzyna, który repre
zentuje branżę działającą
na terenie funkcjonowania
Regionu Rzeszowskiego.
Z  informacji przekaza

nych przez działaczy, sy
tuacja firm zrzeszonych
w Sekcji jest do siebie bar
dzo podobna. Większość
z nich posiada duże zapasy

magazynowe. W  firmach zda
rzają się przestoje.
W  trakcie posiedzenia przyję

to m.in. stanowiska wobec dzia
łań antypracowniczych i  anty
związkowych Zarządu ZPS
„Karolina” w  Jaworzynie Ślą
skiej oraz w sprawie ogranicze
nia napływu nawozów spoza
Unii Europejskiej.

„S” w ARiMR przystępuje
do referendum strajkowego
Po dwóch latach trwania spo

ru zbiorowego w  Agencji Re
strukturyzacji i  Modernizacji
Rolnictwa oraz po dwóch spo
tkaniach mediacyjnych zakoń
czono pojednawcze etapy sporu
zbiorowego. Strona społeczna
przystępuje do przeprowadze
nia referendum strajkowego.
– Teraz rozpoczniemy akcję in

formującą o  sytuacji w  ARiMR
i  o  samym referendum – poinfor
mował Robert Gibała, prze
wodniczący Komisji Zakładowej
NSZZ „Solidarność” Pracowni
ków ARiMR.
18 kwietnia br. na drugim spo

tkaniu mediacyjnym strona spo
łeczna przekazała mediator
i  pracodawcy protokół rozbież
ności, w  którym wskazała
przede wszystkim na problem
niskich wynagrodzeń, które
otrzymuje coraz większa część
zatrudnionych.
– Po raz kolejny strona związko

wa podkreśliła, że podawanie śred

niego wynagrodzenia w  ARiMR
w  wysokości 7  tys. zł. brutto jest
świadomym naciąganiem faktów
i  wyrządza się w  ten sposób
krzywdę dużej grupie pracowni
ków, szczególnie zatrudnionych
w  biurach powiatowych i  oddzia
łach regionalnych” – czytamy na
stronie internetowej „S” ARiMR.
Zarządy organizacji związko

wych będących w  sporze zbio
rowym mają podjąć decyzję
o  pytaniach referendalnych
i  sposobie przeprowadzenia
oraz terminie referendum straj
kowego.
Rozmowa z  Robertem Gibałą,

przewodniczącym KZ „S” o sytu
acji pracowników Agencji do od
słuchania na stronie internetowej
ZR w zakładce „Audycje radiowe".
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Na stronie facebook’owej Or
ganizacji Zakładowej urucho
miona została ankieta, w  której
poproszono pracowników
o  wskazanie wydatków UM
Rzeszów, które ich zdaniem są
zbędne lub ponoszone w  zbyt
dużym wymiarze. Ankieta miała
charakter informacyjny, nie za
wierała żadnych podpowiedzi
czy sugestii, nikt pracowników
nie inspirował do jej przeprowa
dzenia. Zgodnie z  obietnicą KZ,
wyniki zostały udostępnione
i pozostawione bez komentarza.
7 kwietnia 2023 r. odbyło się

kolejne spotkanie KZ z  Prezy
dentem. Rozpoczęło się od wy
stąpienia Prezydenta, ponownie
na temat trudnej sytuacji finan
sowej samorządów oraz odpo
wiedzialności za tę sytuację rzą
du RP i  Polskiego Ładu. Prezy
dent poinformował, że mimo te
go podjął decyzję o podwyżkach
wynagrodzeń pracowniczych
w  łącznej kwocie 500 zł na etat,
czyli część do wynagrodzenia
zasadniczego, a  część do wysłu
gi. Podwyżki proponowane są
od 1 kwietnia, bez wyrównania,
jednak Prezydent zaznaczył, że
jest to decyzja obarczona ryzy
kiem, bo fizycznie pieniędzy na
podwyżki nadal nie ma.
KZ wyraziła niezadowolenie

wobec tych propozycji i oczekuje
na oficjalne powiadomienie stro
ny związkowej o decyzji w spra
wie uruchomienia podwyżek
wynagrodzeń pracowniczych –
zgodnie z  art.  27 pkt. 3 ustawy
z  dnia 23 maja 1991r. o  związ
kach zawodowych, który określa
zasady podziału środków na
wynagrodzenia dla pracowni
ków zatrudnionych w  jednost
kach sektora finansów publicz
nych na podstawie regulaminu

uzgodnionego z  zakładową or
ganizacją związkową.
KZ wyraziła również niezado

wolenie z  powodu arbitralnego
trybu podejmowania decyzji
o  podwyżkach oraz powiada
miania o  nich. Dzień wcześniej
powiadomieni zostali dyrekto
rzy wydziałów, potem – na spo
tkaniach wydziałowych – pra
cownicy i  w  końcu Organizacja
Zakładowa. Prezydent stwier
dził, że dla niego jest obojętne,
komu najpierw ogłasza taką de
cyzję, co zdaniem KZ, źle rokuje
na dalsząwspółpracę.
Prezydent negatywnie odniósł

się również do ankiety skiero
wanej do pracowników. Pod ad
resem KZ padły m.in. oskarżenia
o populizm i rzekomo nastawia
nie pracowników przeciw pra
codawcy oraz o  nieinformowa
nie o  działaniach podejmowa
nych przez Prezydenta. Działa
cze NSZZ „Solidarność” wyja
śnili, że: po pierwsze – są związ
kowcami działającymi w  intere
sie pracowników, a  nie agencją
reklamową Prezydenta, po dru
gie – ankieta mogła i  powinna
być spożytkowana w  interesie
pracodawcy, który nie wyko
rzystał jednak okazji, by wyja
śnić, i  pracownikom i  przede
wszystkim mieszkańcom Rze
szowa, cele odbywanych podró
ży, zmiany organizacyjne, w tym
wzrost zatrudnienia w Urzędzie
Miasta itd.
Zdaniem związkowców, po

stawa Prezydenta skłania do
konkluzji, że „władza ma zawsze
rację”, natomiast Komisji Zakła
dowej NSZZ „Solidarność” Pra
cowników Urzędu Miasta
w Rzeszowie bliższa jest senten
cja „Głos ludu, głosem Boga”!
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Władza nie zawsze ma rację!


